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Udvalget for Forskning, Innovation og Videregående Uddannelser
Folketinget
Christiansborg
1240 København K

Svar på spørgsmål 26 (Alm. del):
Den 20. december 2011 har udvalget efter ønske fra Esben Lunde Larsen (V) stil-
let følgende spørgsmål:

Spørgsmål 26
”Ministeren bedes kommentere den henvendelse af 8. december 2011 fra 
AC/DSF vedr. uddannelsesbevillingerne, jf. FIV alm del bilag 63.”

Svar:
Jeg har med interesse læst henvendelsen fra AC og DSF.

I henvendelsen foreslår AC og DSF en ny bevillingsmodel, som de mener bedre 
vil sikre uddannelseskvaliteten. AC og DSF foreslår at afskaffe færdiggørelses-
bonussen og at indføre et input-taxameter baseret på optagne studerende. 

Desuden foreslår AC og DSF, at basismidlerne til forskning skal udgøre mindst 
70 procent af de samlede forskningsbevillinger. I dag udgør basismidler til forsk-
ning ca. 60 procent.

Jeg synes, at det er positivt, at AC og DSF bidrager til debatten om bevillingssy-
stemet, og hvordan det kan indrettes, så det understøtter universiteternes aktivitet 
bedst muligt. 

Regeringen er meget optaget af at skabe bedre forudsætninger for uddannelses-
kvalitet og forskning. Det indgår netop i regeringsgrundlaget, at vi vil se på, 
hvordan vi kan ændre styrings- og bevillingssystemet, så det skaber de bedste 
muligheder for at satse på kvalitet i uddannelserne og forskning. Regeringen har 
ikke lagt sig fast på en bestemt bevillingsmodel endnu. Men jeg finder det helt 
afgørende, at et fremtidigt bevillingssystem skal være enkelt, gennemskueligt og 
baseret på objektive kriterier samt understøtte uddannelsesaktivitet og sammen-
hæng i uddannelsessystemet.

Henvendelsen fra AC og DSF er derfor et spændende input til arbejdet omkring 
bevillingssystemet, og vil indgå i de kommende overvejelser.

Med venlig hilsen

Morten Østergaard
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